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Juan Antonio Vázquez | L’alcalde

editorial

L’any que finalitza ha estat un any difícil per a moltes persones 
que estan patint la crisi econòmica. L’any 2010 començarem 
a veure una millora de la situació econòmica, però, malaura-
dament, les conseqüències perduraran durant un temps per a 
moltes famílies. En aquest context, l’Ajuntament hem aprovat el 
pressupost municipal per a l’any vinent amb una clara vocació 
d’atendre prioritàriament aquestes necessitats. Hem augmentat 
les dotacions econòmiques d’atenció social per poder fer front a 
unes demandes cada vegada més elevades. Les partides desti-
nades a l’educació i la formació també s’han incrementat, ja que 
la clau per afrontar amb més garanties la recuperació del mercat 
del treball és una millor preparació i formació de la ciutadania. I, 
finalment, la inversió per a l’any 2010 mantindrà la línia dels dar-
rers anys, gràcies a una bona situació financera de l’Ajuntament i 
a les aportacions dels plans de foment de la inversió i l’ocupació 
del Govern d’Espanya.  

Tot això en un clar context de reducció pressupostària per la 
caiguda d’alguns ingressos, com els vinculats a l’activitat immo-
biliària i a la participació dels ajuntaments en els tributs de l’Estat, 
i en un marc fiscal municipal per a l’any 2010 de congelació 
general d’impostos, en què hem reduït el tipus municipal de l’IBI 
per compensar parcialment l’augment dels valors cadastrals, i 
hem augmentat les ajudes i bonificacions per a les famílies amb 
més dificultats.

Però l’any 2010 seguirà sent per a Sant Feliu un any de progrés. 
Veurem l’inici de les obres del soterrament de les vies del tren i 
dels nous jutjats, i la millora de l’atenció sanitària amb l’ampliació 
del CAP El Pla i la conversió en centre d’urgències d’atenció 
primària. Continuarem l’impuls a les polítiques socials amb la 
nova escola d’educació especial Tramuntana, que juntament amb 
el fa poc inaugurat Taller Ocupacional Marquet Molins i la reha-
bilitació de l’Escola Xamfrà Sant Miquel conformen Sant Feliu 
capdavantera en equipaments i serveis adreçats a persones amb 
discapacitat. Seguirem avançant en el projecte Aula Sant Feliu 
com a centre integrat de formació i en la millora dels equipaments 
esportius, com ara la finalització de l’estadi de les Grases o la 
posada en funcionament del nou pavelló d’aquest mateix barri. 
En definitiva, fins a més d’onze milions d’inversió l’any 2010 per 
seguir fent progressar Sant Feliu al costat de les persones.

Que tingueu unes bones festes i que l’any 2010 sigui molt 
millor per a tothom.

El año que termina ha sido un año difícil para muchas perso-
nas que están sufriendo la crisis económica. En el año 2010 
empezaremos a ver una mejora de la situación económica, pero, 
desgraciadamente, las consecuencias perdurarán durante un 
tiempo para muchas familias. En este contexto, el Ayuntamien-
to hemos aprobado el presupuesto municipal para el año que 
viene con una clara vocación de atender prioritariamente estas 
necesidades. Hemos aumentado las dotaciones económicas de 
atención social para poder afrontar unas demandas cada vez más 
elevadas. Las partidas destinadas a la educación y a la formación 
también se han incrementado, ya que la clave para afrontar con 
más garantías la recuperación del mercado de trabajo es una 
mejor preparación y formación de la ciudadanía. Y, por último, 
la inversión para el año 2010 mantendrá la línea de los últimos 
años, gracias a una buena situación financiera del Ayuntamiento 
y a las aportaciones de los planes de fomento de la inversión y la 
ocupación del Gobierno de España.  

Todo ello en un claro contexto de reducción presupuestaria por 
la caída de algunos ingresos, como los vinculados a la actividad 
inmobiliaria y a la participación de los ayuntamientos en los tribu-
tos del Estado, y en un marco fiscal municipal para el año 2010 
de congelación general de impuestos, en que hemos reducido el 
tipo municipal del IBI para compensar parcialmente el aumento 
de los valores catastrales, y hemos aumentado las ayudas y boni-
ficaciones para las familias con más dificultades.

Pero el año 2010 seguirá siendo para Sant Feliu un año de 
progreso. Veremos el inicio de las obras del soterrament de las 
vías del tren y de los nuevos juzgados, y la mejora de la atención 
sanitaria con la ampliación del CAP El Pla y la conversión en 
centro de urgencias de atención primaria. Continuaremos el 
impulso a las políticas sociales con la nueva escuela de educa-
ción especial Tramuntana, que juntamente con el recientemente 
inaugurado Taller Ocupacional Marquet Molins y la rehabilitación 
de la Escuela Xamfrà Sant Miquel conforman Sant Feliu a la 
cabeza en equipamientos y servicios dirigidos a personas con 
discapacidad. Seguiremos avanzando en el proyecto Aula Sant 
Feliu como centro integrado de formación y en la mejora de los 
equipamientos deportivos, como la finalización del estadio de las 
Grases o la puesta en marcha del nuevo pabellón de este mismo 
barrio. En definitiva, hasta más de once millones de inversión en 
el año 2010 para seguir haciendo progresar Sant Feliu al lado de 
las personas.

Que tengáis unas buenas fiestas y que el año 2010 sea 
mucho mejor para todos.

2010: seguir progressant al 
costat de les persones

2010: seguir progresando al 
lado de las personas
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L’emissora municipal Ràdio Sant Feliu, que emet a través 

del dial 105.3 FM, posarà en marxa al mes de gener una 

nova programació que combinarà espais de producció 

pròpia amb d’altres emesos des de COM Ràdio. La nova 

programació potenciarà la informació, donant especial 

rellevància als informatius locals, així com la cultura amb 

espais d’entreteniment, musicals, cinematogràfics i també 

esportius. 

En aquesta nova etapa que comença, Ràdio Sant Feliu 

reforçarà el seu paper com a emissora local i propera als 

ciutadans i ciutadanes, promovent la participació de les 

entitats del municipi en els diferents espais en antena, 

fomentant el diàleg i la difusió de les activitats i iniciatives 

que el teixit associatiu local impulsa a la ciutat.

Una de les principals novetats serà el magazine “El matí 

és viu”. Serà un espai d’actualitat i entreteniment, amb 

entrevistes i seccions sobre temes diversos que ompliran 

la franja matinal de continguts interessants. Per la tarda, 

nous programes de producció pròpia com l’espai de 

música “Zona musical” o el programa sobre cinema 

“Aforament il·limitat”, entre d’altres, completaran la nova 

graella de l’emissora. 

En l’àmbit musical, seguiran en antena el despertador 

musical “Hora punta” i el programa “El último de la noche” 

que acaba a la mitjanit. L’anàlisi esportiva local també es 

mantindrà fidel els dilluns en el programa “Àrea de joc”. 

Els informatius continuaran tenint un pes important a 

Ràdio Sant Feliu. Es faran píndoles informatives de tres 

minuts sobre l’actualitat local a les hores i mitja, des de 

les 8.30 h i fins les 18.30 h. A més, els ciutadans i 

ciutadanes podran posar-se al dia sobre tot el que passa 

al municipi escoltant els informatius locals de les 13 h i 

les 20 h, que s’emeten en directe de dilluns a divendres. 

En diferents franges horàries, l’emissora connecta amb 

l’informatiu comarcal del Baix Llobregat que s’emet des 

d’El Prat Ràdio, així com amb les “Notícies” de COM 

Ràdio.

RàDIo SAnt FElIu InICIA noVA pRoGRAmACIó Al 
GEnER DE 2010
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El Consell d’Infants de Sant Feliu va rebre, el 20 de novembre passat, 
el premi “Reconeixement Infància 2009”, atorgat pel Departament 
d’Acció Social i Ciutadania de la Generalitat de Catalunya. L’acte va 
tenir lloc al Palau de la Música Catalana amb motiu del Dia Universal 
de la Infància i el 20è aniversari de la Convenció sobre els drets de 
l’Infant. 

Aquesta és la primera vegada que es donen aquests premis, que 
estan impulsats per professionals i entitats vinculades a l’Observatori 
dels Drets de la Infància i que volen reconèixer la tasca a favor del 
benestar i dels drets de la infància i l’adolescència, d’una sèrie de 
persones, entitats i associacions. En aquesta primera edició van ser 
premiats també l’Hospital de Sant Joan de Déu, Pallassos Sense 
Fronteres i Cavall Fort, entre d’altres. 

El Consell d'Infants de Sant Feliu, que es va crear l’any 1997, està 
integrat per alumnes de cinquè i sisè de primària dels centres 
escolars del municipi. L’òrgan va néixer amb la voluntat que l'opinió 
dels infants ajudi a fer una ciutat a la mida de tots els ciutadans i 
ciutadanes, i des d’aleshores ha contribuït en la millora dels itineraris 
escolars i els espais de lleure, i ha fet aportacions en processos d'ur-
banisme participatiu de diferents carrers i places de la ciutat.
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Aquesta secció publica les cartes adreçades a la redacció d’El Butlletí, 
bé sigui per correu convencional (pl. Vila, 1) o per correu electrònic 
(premsa@santfeliu.cat).
L’extensió màxima dels escrits haurà de ser de 15 línies i s’hi farà cons-
tar el nom i el telèfon de l’autor o autora, si és un particular. En cas de 
pertànyer a una entitat o partit polític, s’haurà d’especificar el nom de la 
persona responsable. La direcció d’El Butlletí no es fa responsable de 
les opinions expressades en les cartes.

premi de la 
Generalitat al Consell 
d'Infants

educació
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Constituït el Consell d’Infants 
per al curs 2009-2010
El nou Consell d’Infants de Sant Feliu per al curs 2009-2010 va que-
dar constituït el passat 19 de novembre en un acte institucional cele-
brat a la sala de plens de l’Ajuntament. Com cada any es van renovar 
la meitat dels membres, els quals van ser escollits prèviament en les 
eleccions celebrades a les diferents escoles de la ciutat. Durant l’ac-
te es va presentar també la memòria de les accions desenvolupades 
pel Consell d’Infants durant el passat exercici, les quals s’adreçaven 
principalment a millorar la difusió i els canals de participació d’aquest 
òrgan. Així mateix, en l’acte el Consell d’Infants va rebre l’encàrrec del 
consistori santfeliuenc per a aquesta nova temporada: quins hàbits 
saludables i valors ens ajuden a créixer.

Un grup de taxistes han creat la 
primera emissora de Ràdio Taxi a la 
ciutat per tal d’oferir a la ciutadania 
un millor servei. El telèfon és el 
mateix que el de l’antiga parada de 
taxis: 93 666 10 06

ES CREA UNA 
EMISSORA DE RÀDIO 
TAXI A LA CIUTAT

ruedas para que éstas puedan acceder a los trenes con la máxima 
seguridad, y a fin de evitar más accidentes. 

Las entidades firmantes agradecemos a ADIF la celeridad con 
que se han solucionado las anomalías del paso entre andenes de 
la estación de Sant Feliu, que fueron la causa de este lamentable 
siniestro. Si éstos hubieran estado en condiciones normales de 
mantenimiento nunca hubiera ocurrido esta desgracia que tanto 
lamentamos. 

Esperamos que el resto de nuestras demandas sean tenidas tam-
bién en consideración por parte de RENFE y ADIF.

UNES Sant Feliu Ll.– ADF Sant Feliu de Ll.- Confederació 
ECOM Catalunya - CORDIBAIX

poR unAS EStACIonES DE tREn
ACCESIblES y SEGuRAS

Después del accidente mortal ocurrido el 23 de agosto en la 
estación de RENFE de Sant Feliu de Llobregat, en el que murió 
una mujer usuaria de silla de ruedas, las asociaciones de personas 
con discapacidad física, UNES Sant Feliu LL., ADF Sant Feliu 
de Llobregat, junto con la Confederació ECOM Catalunya y la 
Coordinadora CORDIBAIX, elaboramos un comunicado conjunto 
dirigido a ADIF. En él solicitábamos una solución inmediata para 
el paso entre andenes de la estación de Sant Feliu así como una 
mejora efectiva para el resto de pasos de todas las estaciones de 
cercanías de Catalunya. Nuestra demanda incidía también en la 
necesidad de adecuar todas las estaciones para hacerlas accesi-
bles a las personas con movilidad reducida y usuarias de sillas de 
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Els darrers dies de novembre i primers de desembre es va celebrar 
a Sant Feliu la quarta edició de la Setmana de la Discapacitat, en el 
marc de la qual es van organitzar conferències, festes i actes espor-
tius sobre l'àmbit de les persones que tenen alguna discapacitat 
física o psíquica. Una de les iniciatives més destacades d’aquest 
any va ser la posada en marxa de la campanya informativa ”No em 
barris el pas”, destinada a sensibilitzar la ciutadania i provocar un 
canvi d’actitud per afavorir la mobilitat de les persones amb disca-
pacitat. La campanya es va dur a terme a tot el municipi des del 23 
de novembre fins al 3 de desembre, Dia Internacional de les Perso-
nes amb Discapacitat. 

Aquesta iniciativa, que es realitza per primera vegada a Sant Feliu, 
va permetre repartir entre els ciutadans i ciutadanes 600 díptics 

En el ple de novembre l’Ajuntament va aprovar la creació del Consell 
Municipal per a la Promoció i la Integració de les Persones amb 
Discapacitat. Aquest nou Consell neix com un òrgan permanent 
de caràcter consultiu en el qual hi haurà representades totes les 
entitats i col·lectius de persones amb discapacitat de Sant Feliu, 
afavorint així la seva participació en l’atenció d’aquestes necessitats. 

Entre les funcions d’aquest Consell destaca les de reunir i difondre 
informació, impulsar accions i activitats adreçades a les persones 
amb discapacitats i també sensibilitzar la ciutadania sobre les 
necessitats d’aquest col·lectiu.

Aquest  Consell estarà compost per representants de l’Ajuntament 
(regidores i regidors i membres dels diferents grups polítics), un/a 

Coincidint amb el Dia Internacional de les Persones amb Discapaci-
tat, el passat 3 de desembre l'alcalde de la ciutat, Juan Antonio Váz-
quez, acompanyat del delegat del Govern a Catalunya, Joan Rangel, 
i la resta d’autoritats, va inaugurar el nou Centre Ocupacional Mar-
quet Molins. Ubicat a l'antiga nau alta de Can Bertrand, el centre 
està destinat a l'atenció especialitzada i terapèutica de persones 
amb discapacitat intel·lectual. La dotació d’1.252.577,6 euros s’ha 
destinat a la rehabilitació de la nau per ubicar-hi aquest centre. 

L’edifici, situat al carrer d’Anselm Clavé, núm. 5-7, té tres plantes i 
prop de 1.300 m2 de superfície. El centre, que té capacitat per a 
una setantena de persones, serà gestionat per l'Associació Cívica 
d'Ajuda Mútua (ACAM), una entitat sense ànim de lucre dedicada 
al servei i a l'assistència a persones amb dependència. Es posarà 
en marxa a principis de gener i inicialment acollirà al voltant d'una 
trentena d'alumnes. Les places s'adrecen a persones de més de 
16 anys amb discapacitat intel·lectual, preferentment residents a Sant 
Feliu. L'equipament oferirà activitats i tallers en horari de 9 a 17 h, amb 

L’escola d’educació especial Tramuntana s’instal·larà, a partir de 
principis del 2010, a les naus baixa i transversal de Can Bertrand. 
L’Ajuntament ha cedit gratuïtament a l’Associació d’Educació Espe-
cial Tramuntana aquest nou espai per tal que pugui oferir els seus 
serveis a la ciutat amb unes excel·lents condicions. Des de fa 30 
anys aquesta escola té la seva seu en un altre local també cedit pel 
consistori, al carrer de la Verge de la Salut.

El nou local de Can Bertrand tindrà una superfície de 1.570 
metres quadrats, distribuïts en un total de 7 aules, menjador, 
magatzem, vestidors, diversos serveis higienicosanitaris, un pati 
exterior i 14 sales per a diferents usos, com tallers, atenció 
psicològica, logopèdia, reeducacions individuals, entrevistes i 
infermeria, així com per acollir la direcció i tot el personal de l'es-
cola. A més, el nou equipament, ubicat al carrer d’Anselm Clavé, 
3-7, cantonada amb el carrer de Joana Raspall, reunirà totes les 
condicions adequades d'accessibilitat.
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IV Setmana
de la Discapacitat

Creació del Consell 
municipal per a 
les persones amb 
discapacitat

El Centre 
ocupacional 
marquet molins, 
al nou barri de 
Can bertrand

l’escola d’educació 
especial tramuntana 
estrenarà nova seu

societat societat

informatius i 700 punts de llibre on s'expliquen una sèrie de con-
sideracions per facilitar la mobilitat pel carrer de les persones 
amb discapacitat. La campanya es va centrar especialment en els 
comerços, per demanar que facin les reformes pertinents per fer-
los accessibles, i en les persones que porten gos, per demanar-los 
que recullin els excrements i evitin així que les persones cegues o 
que van en cadira de rodes els trepitgin. La informació també està 
orientada a respectar els passos de vianants i les places de vehicles 
reservades per a persones amb discapacitat, així com en deixar 
lliures d'obstacles les voreres. La campanya 'No em barris el pas' va 
comptar amb el suport i la col·laboració de l'Associació de Dismi-
nuïts Físics de Sant Feliu, l'Associació Catalana per a la Integra-
ció del Cec, la Llar de l'Amistat Can Llovera i l'UNES Sant Feliu.

representant de cada entitat de persones amb discapacitat, un/a 
tècnic/a del programa de persones amb discapacitat, així com un/a 
secretari/ària i un/a director/a d’Àrea. El Consell Municipal per a la 
Promoció i la Integració de les Persones amb Discapacitat es reuni-
rà amb caràcter ordinari com a mínim tres cops a l'any.

l'objectiu que les persones amb discapacitats assoleixin el màxim 
d'autonomia personal i rebin el suport especialitzat necessari per 
a la seva integració social i laboral. Així, està previst fer tallers de 
bugaderia, informàtica, audiovisuals i reciclatge de paper.

El nou centre d'educació especial Tramuntana donarà servei a tota la 
comarca i seguirà un programa funcional adequat als requeriments 
de la nova Llei d'Educació. En el darrer curs escolar hi havia 39 
alumnes matriculats, 9 dels quals residents a Sant Feliu.

COMERÇ

COMERÇ
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medi ambient dona

La crisi econòmica fa que CEMEX demani una reducció 
d’activitat que comporta la paralització dels forns

Coincidint amb la finalització de la moratòria el passat 6 de desem-
bre, que el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Gene-
ralitat de Catalunya, a instàncies de l’Ajuntament, va atorgar a la 
cimentera Cemex per a l’obtenció de la llicència ambiental que 
havia de permetre l’ús de combustible alternatiu, la multinacional ha 
demanat una  reducció d’activitat, limitant-se a la mòlta i distribució 
de ciment.

D’aquesta manera Cemex mantindrà fora de funcionament els forns, 
a excepció d’un període molt reduït de temps en funció de les pun-
tes de producció d’altres plantes.

Així, actualment a la cimentera només estan en funcionament les 
instal·lacions d’emmagatzematge, la bàscula per a pesar el ciment 
i els processos d’envasament, càrrega i expedició de ciment. La 
reducció de l’activitat ha comportat també la disminució del trànsit 
de vehicles pesants, que s’ha reduït en més d’un 50%, passant 
aproximadament dels 1.200 camions diaris als 500.

No obstant, es mantindran per part de les administracions les mesu-
res de control i vigilància de la qualitat de l’aire a la ciutat, ja que 
ens trobem dins la zona de protecció atmosfèrica. En aquest sentit,  
l’Ajuntament i la cimentera estan treballant en la col·locació d’un 
captador de partícules a l’escola Martí i Pol i, properament, entrarà 
en funcionament una adreça web on es publicaran les dades dels 
nivells de qualitat ambiental. 

no es cremaran
llots de depuradora
a la cimentera

la ministra
d’Igualtat visita
el CIE de Sant Feliu 

El 29 d’octubre passat, la ministra d’Igualtat, Bibiana Aído, i la con-
sellera d’Acció Social i Ciutadania, Carme Capdevila, van visitar 
les dependències del Centre d’Intervenció Especialitzada (CIE) 
del Baix Llobregat, amb seu a Sant Feliu. A l’acte, van assistir-hi 
l’alcalde de Sant Feliu, Juan Antonio Vázquez; la secretària de Polí-
tiques Familiars i Drets de Ciutadania, Carme Porta; la presidenta 
de l’Institut Català de la Dona, Marta Selva; la directora del CIE, 
Esther Álvarez, així com diferents regidors i regidores de l’Ajunta-
ment de Sant Feliu.

El CIE del Baix Llobregat, que funciona des del desembre de 
2006, ofereix atenció a les dones en situació de violència mas-
clista i als seus fills i filles. A les mateixes dependències  del CIE 
també hi ha el Centre de Dones Neus Miró i la seu del Consell 
Municipal de les Dones de Sant Feliu.

MOTOR
FANGU S.L.

25 anys
al seu servei

Agencia Oficial Renault

Vendas
Pl. Pere Dot, 69 - Sant Feliu de Llobregat

Taller
Doctor Brugueroles, 23 - Sant Feliu de Llobregat
Tel. 93 666 08 69 - motorfangu@red.renault.es

publicitat

El mes de novembre va portar a Sant Feliu la divuitena edició de les 
Jornades de Tardor de la Dona, que van tenir com a principal objec-
tiu la lluita contra la violència masclista. 

Entre les diferents activitats organitzades de sensibilització sobre la 
violència de gènere destaquen els actes del 25 de novembre, Dia 
Internacional contra la Violència vers les Dones, en el qual es va reu-
nir el Ple de la Xarxa de Coordinació i Atenció a les Dones Víctimes 
de Violència, que aquest any celebra el seu desè aniversari. A les 
12 h, davant la porta de l’Ajuntament es va llegir el manifest contra la 
violència vers les dones i es van fer 5 minuts de silenci en record de 
les víctimes. A la tarda es va dur a terme un acte de reconeixement 
de les dones que pateixen violència, en una carpa instal·lada a la 
plaça de la Vila. 

les Jornades de
tardor de la Dona 
lluiten contra la 
violència masclista

La ministra d’Igualtat, Bibiana Aído, la consellera 
d’Acció Social i Ciutadania, Carme Capdevila, 
i l’alcalde de Sant Feliu, Juan Antonio Vázquez, 
durant la visita al CIE.
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urbanismeequipaments

Finalitzada
la reforma de
la carretera
de laureà miró

El divendres 13 de novembre es va obrir al trànsit el tram de la 
carretera de Laureà Miró comprès entre els carrers de les Carre-
retes i de Josep Gaspà, posant punt i final al projecte de remo-
delació d’aquesta via, que s’ha convertit en un ampli i cèntric eix 
comercial. La reforma total de l’antiga carretera Nacional N-340, 
que s’ha dut a terme en tres fases, es va iniciar l’agost del 2006 
i ha suposat la inversió de més de 8.800.000 euros. Ara només 
queda pendent de remodelar-ne un petit tram, que s’executarà 
quan es dugui a terme el soterrament de la via del tren.

L’alcalde de Sant Feliu, Juan Antonio Vázquez; el gerent de la 
Mancomunitat de Municipis de l'Àrea Metropolitana de Barce-
lona, Ramon Torra; el director de Serveis de l’Espai Públic de la 
Mancomunitat de Municipis de l'Àrea Metropolitana de Barcelo-

Es reprenen les
obres de l’Arxiu 
Comarcal i el Centre
de barri mas lluí

En el ple de novembre l’Ajuntament va aprovar l’adjudicació de 
la continuació de les obres de l’Arxiu Comarcal i del centre de 
barri del Mas Lluí, que es preveu que s’iniciaran a primers del 
2010. La construcció d’aquests equipaments ubicats al Mas Lluí 
es va iniciar el desembre de 2007, però a causa dels retards i 
de l’incompliment en l’execució de l’obra realitzada per part de 
l’empresa adjudicatària (Tiferca, SA) es van aturar les feines 
l’octubre de 2008. Ara l’Ajuntament ha adjudicat de nou el pro-
jecte a Fomento de Construcciones y Contratas, SA (FCC), que 
executarà els treballs que queden pendents. El ple va aprovar 
també la modificació del projecte, ja que ha calgut revisar-lo per 
tal de reparar els elements i materials de l’obra construïda que 
han quedat malmesos durant el temps en què les feines han estat 
aturades.

El nou equipament es troba entre els carrers d’Estelí, Clementina 
Arderiu, Matilde Bertrand i Calopa i la plaça de Dicià. Es tracta 
d’un edifici que constarà de soterrani, planta baixa i dues plantes 
més. A la planta baixa hi haurà el centre de barri, que tindrà sales 
polivalents i espais per a les entitats del barri. El soterrani i les 
plantes primera i segona seran la seu de l’Arxiu Comarcal i del 
Centre d’Estudis Comarcals, serveis que actualment es troben a 
la Torre del Roser.

El cost total de la construcció de l’Arxiu Comarcal i del centre de 
barri del Mas Lluí és de 4.705.995 euros. El projecte, que està 
finançat per l’Ajuntament de Sant Feliu i la Generalitat de Catalu-
nya, s’executarà durant 14 mesos.
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na, Xavier Segura, així com diferents personalitats del consistori 
i de l’associació de comerciants Sant Feliu Centre, van fer una 
passejada pel nou tram de la carretera de Laureà Miró abans 
d’obrir-lo oficialment al trànsit. 

Les principals característiques de la reforma de Laureà Miró han 
estat l'ampliació de les voreres i la supressió d'un carril de cir-
culació en cada sentit, amb l'objectiu de reduir el trànsit i donar 
prioritat als vianants. També s’hi han instal·lat contenidors subter-
ranis de recollida selectiva, s’ha ampliat i renovat el clavegueram, 
i s’ha renovat l’enllumenat i el mobiliari urbà. Alhora, s’ha aprofitat 
per millorar la senyalització viària i les parades d’autobús, i per 
plantar-hi nous arbres.

Abans de final d’any començaran les obres d’urbanització del sector 
Anselm Clavé, al barri de Falguera, que suposaran la prolongació de 
la ronda sud pel carrer del Pla i la connexió del carrer d’Anselm Clavé 
amb aquest vial. L’actuació, que comportarà una millor connexió amb 
l’autopista AP-2 i Sant Joan Despí, costarà més de 8.711.000 € i 
finalitzarà en un any.

Els treballs d’urbanització comprenen l’ampliació del carrer del Pla 
fins a la confluència amb el carrer de Ramón y Cajal, tram en què 
passarà a tenir dos carrils per a cada sentit. Aquest vial que envolta 
el municipi per la part sud i que connecta Sant Feliu amb Sant Joan 
Despí, Molins de Rei i Sant Just Desvern, permetrà millorar el trànsit 
que actualment circula pel carrer del Pla.

Abans de final 
d’any s’iniciarà la 
urbanització del
sector Anselm Clavé 

urbanisme

El projecte preveu també la connexió del carrer del Pla amb el car-
rer d’Anselm Clavé, fet que suposarà la urbanització dels horts que 
hi ha actualment en el darrer tram d’aquest carrer. Amb aquesta 
connexió es disposarà d’una nova via d’accés des de Laureà Miró 
que descongestionarà el trànsit als carrers de Josep Maria de 
Molina i Ramón y Cajal. El carrer d’Anselm Clavé tindrà un carril 
per a cada sentit, àmplies voreres, arbrat a les dues bandes i nou 
mobiliari urbà.

A la zona es preveu també la construcció d’uns 140 nous habitat-
ges, 60 dels quals seran en règim de protecció oficial. També està 
previst ubicar-hi un hotel, així com tres naus per a la instal·lació 
d’indústries netes

Reformes Integrals
Ctra. Laureà Miró, 178 · 08980 Sant Feliu de Llobregat

Tel. 935 177 608 · Mòbil 667 501 946

publicitat
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pressupost

Els pressupostos de l’Ajuntament de Sant 
Feliu per al 2010, aprovats en el Ple muni-
cipal celebrat el 24 de novembre amb els 
vots a favor de l’Equip de Govern (PSC-
CiU), l’abstenció del Partit Popular i el vot 
en contra d’ICV i d’ERC, es caracteritzen 
per l’austeritat en la gestió de la despesa i 
la priorització de l’atenció social i les políti-
ques de formació i educació. Els comptes 
municipals aprovats per a l’any vinent, que 
sumen un total de 40.498.270 D, augmen-
ten a més a 140.000 D la partida creada 
l’any passat  per cobrir necessitats socials 
extraordinàries que es derivin de la con-
juntura econòmica. A més d’ajustar-se a la 
realitat econòmica actual, el pressupost per 
al 2010 contempla també l’increment de 
prestacions en manteniment de la ciutat i 
d’edificis i potencia les inversions en àmbits 

Els pressupostos municipals 
per al 2010 prioritzen la 
despesa en atenció social, 
formació i educació

com via pública, equipaments, soterrament 
i Llei de Barris.
 
Al capítol d’inversions per a la ciutat es 
destinaran 11.475.785 D, que permetran 
potenciar el nivell d’inversions al municipi i 
donar continuïtat als projectes inclosos al 
Pla de Mandat 2008-2011 i al Pla d’Inversi-
ons. Entre les principals actuacions a efec-
tuar al llarg del 2010 destaquen l’ampliació 
del CAP El Pla, la tercera fase de millora 
del Parc Esportiu de les Grases (graderies 
i vestidors al camp de futbol de l’estadi), 
l’adequació de l’espai d’una de les naus 
de Can Bertrand destinada per la mostra i 
divulgació del bestiari popular i les colles, la 
millora de l’equipament tècnic i tecnològic 
de la Sala Ibèria i el sistema d’aprofitament 
d’aigua de pluja al Roserar. La inversió en 

Els pressupostos i les ordenances fis-
cals van ser presentats per l’equip de 
govern en audiència pública el pas-
sat 16 de novembre a la Torre del 
Roser. La presentació dels pressu-
postos a la ciutadania es realitza des 
de l’any 2004, quan es van presentar 
els comptes municipals per al 2005. 
L’audiència pública és una forma de 
participació a través de la qual els 
ciutadans i ciutadanes de Sant Feliu 
reben de forma directa informació 
municipal i, alhora, poden intervenir 
fent preguntes i propostes a l’equip 
de govern i orientar d’alguna manera 
l’acció municipal.

En l’exercici 2010 també 
s’incrementen les
prestacions en
manteniment de la ciutat
i d’edificis i es potencien 
les inversions

Els pressupostos,
presentats en
audiència públicaLa modificació de les ordenances fiscals 

d'impostos i taxes i els preus públics per a 
l'any 2010 es van aprovar al Ple municipal 
del mes d’octubre amb els vots a favor de 
l'equip de Govern (PSC- CiU) i del PP, i els 
vots en contra d'ICV i ERC. La principal 
novetat és l'increment de les bonificacions 
per a les famílies nombroses i les monopa-
rentals, a les quals se'ls incrementa l'import 
de la bonificació en la quota de l'Impost 
sobre Béns Immobles (IBI), que passa de 
80 euros a 120 euros. Una altra de les 
mesures aprovades amb l'objectiu d'alleu-
gerir el cost que els tributs suposen per a 
les famílies és la reducció d'un 2% del tipus 
impositiu de l’IBI, fins al 0,544%. En relació 
a aquest impost, l'Ajuntament manté un any 
més la possibilitat de fraccionar en quatre 
parts el pagament de l'IBI.  

equipaments educatius i de formació se 
centrarà en la segona fase del centre inte-
gral de formació Aula Sant Feliu, la rehabi-
litació de l’edifici de l’Escola Xamfrà Sant 
Miquel i el trasllat i l’ampliació de l’escola 
bressol Fàbregas. En les noves inversions 
per millorar la mobilitat figuren la construc-
ció d’un carril bici a Laureà Miró i la pacifica-
ció del trànsit, amb la creació de zones 30 i 
passos elevats. Alguns d’aquests projectes 
es finançaran amb el Fons Estatal d’Inversió 
Local i també cal destacar les actuacions 
derivades de la subvenció de la Llei de 
Barris per a la millora de l’àrea urbana de 
La Salut i Can Calders, i l’aportació de 
la primera anualitat municipal a l’obra del 
soterrament del la via del tren.

51,4 %

21,8 %

16,4 %

6,5 %

3,8%

INVERSIONS 2010

Equipaments 5.902.784,24 D

Soterrament 2.500.000,00 D

Via Pública 1.884.750,00 D

Llei de Barris 750.000,00 D

Altres inversions 438.250,00 D

Total 11.475.784,24 D

La taxa municipal de la recollida de residus 
presenta també importants variacions per a 
l'any 2010. Estaran exempts del pagament 
de la taxa de residus les famílies nombro-
ses i monoparentals i totes les famílies que 
tinguin un nivell de renda mínim de 700 
euros mensuals. També es beneficiaran de 
l'exempció de la taxa de residus les famí-
lies amb membres en situació d'atur amb 
un nivell mínim d'ingressos. Pel que fa a 
d'altres tributs, cal destacar que l'impost 
de vehicles es mantindrà i que baixaran 
algunes taxes relacionades amb l'activitat 
econòmica. En aquest sentit, destaca la 
reducció d'un 10% de la taxa d'activitats 
per a  comerços de fins a 120 metres qua-
drats de superfície o la congelació de la 
taxa de les parades del mercat municipal.

Fiscalitat moderada i increment de les
bonificacions i ajuts per a les famílies

El nou Fons Estatal per a l’Ocupació i la 
Sostenibilitat Local per al 2010 permetrà 
invertir a Sant Feliu 4.608.400 D més, 
dels quals el 15% es destinaran a serveis 
d’atenció a les persones, promoció i rein-
serció social, i educació. La resta s’inver-
tirà en diversos projectes, com la reforma 
integral de l’edifici de l’Escola Xamfrà-

Sant Miquel; la segona fase de rehabilitació 
dels edificis Aula Sant Feliu, centre integral 
de formació; la reforma d’espais interiors 
del Casal de Can Ricart per a la millora 
de l’Administració i de l’atenció ciutadana; 
el sistema d’aprofitament d’aigua de pluja 
al parc del roserar; la substitució de l’en-
llumenat públic per sistemes sostenibles i 

d’estalvi energètic (leds) al barri Centre 
de la ciutat; l’ampliació del parc de pati-
natge de la Salut; l’arranjament de la 
zona verda del polígon industrial del Pla, 
i la construcció d’un carril bici a Laureà 
Miró. Totes aquestes actuacions estaran 
acabades abans de finals de l’any 2010.

Nous projectes municipals finançats amb el Fons Estatal   



Desembre 2009 | 15

nadal empresa

14 | el butlletí

El dissabte 28 de novembre va tenir lloc a la sala de plens la inau-
guració oficial de la campanya de Nadal d'aquest any i l'encesa de 
l'enllumenat nadalenc a tota la ciutat. Posteriorment es va fer una 
xocolatada popular  al carrer Torras i Bages confluència amb Lau-
reà Miró. En aquesta edició, i amb l'objectiu de dinamitzar i animar 
la campanya nadalenca, durant tota la jornada els comerciants de 
la carretera de Laureà Miró van participar en la iniciativa ”Comerç 
al carrer” amb taules a l'exterior de les botigues.

La principal novetat d'aquest any és la campanya ”Sant Feliu i el 
seu comerç amb la infància”, una iniciativa solidària que parteix 
dels comerciants i que se celebra per primera vegada al municipi. 
La campanya consisteix en la venda de 4 models de postals de 
Nadal dissenyades per nens i nenes de Sant Feliu i que es venen al 
preu d'un euro en els comerços associats de la ciutat. L'associació 
Voluntariat de Sant Feliu s'encarrega també de la venda de les pos-
tals nadalenques en els diferents actes que se celebren durant el 
període de les festes. Els diners recaptats seran donats als Serveis 
Socials de l'Ajuntament per a l'adquisició de joguines i material 
escolar per als infants de les famílies sense recursos de la ciutat.

Una altra iniciativa d'aquestes festes és la campanya ”Compra a 
Sant Feliu i guanya 6.000 euros”, per fomentar la compra al 
municipi. Durant tota la campanya de Nadal, els comerços adherits 
a les associacions de comerciants de Sant Feliu reparteixen les 
participacions entre la seva clientela, que disposen d'un calendari 
de butxaca de regal amb el número del sorteig, com a la loteria. 
Qui guanyi aquest sorteig, que se celebrarà el divendres 8 de 
gener, haurà de gastar els 6.000 euros del premi en un sol dia en 
establiments comercials associats de la ciutat. Segons les bases, 
la persona afortunada haurà de comprar en un mínim de dues boti-
gues de cada associació de comerciants, amb un import màxim de 
500 euros per establiment.

Un cop inaugurada oficialment l'encesa de l'enllumenat de Nadal, 
fins al dia 6 de gener els principals eixos comercials de la ciutat 
s'ompliran de llum i de color diàriament, de 17.30 a 22 h, excepte 
del 31 de desembre al 6 de gener, quan aquest horari s'am-
pliarà fins a les 23 h. Aquest any s'han començat a canviar les 
instal·lacions perquè siguin més sostenibles, ja que s'utilitzen fils 
lluminosos, leds i microbombetes de baix consum.

la campanya
de nadal 2009 
arrenca amb 
novetats

l'Ajuntament lliura ordinadors
a entitats del municipi

nova delegació 
territorial de pimec

Constituïda l'agència 
Innobaix

Recorregut de la Cavalcada 
de Reis
El dia 5 de gener, a les 17.30 h, arribaran a Sant Feliu amb el 
Trambaix els Reis Mags des de l'Orient. A la parada del tramvia els 
donaran la benvinguda les autoritats i el Gegant de la Ciutat. A con-
tinuació faran una passejada amb carruatge per l’avinguda de Mon-
tejurra, Laureà Miró i Josep M. de Molina, fins al Palau Falguera, on 
els esperarà la comitiva reial. A les 18 h sortiran del Palau Falguera i 
faran el recorregut següent: 

Palau Falguera, Ramón y Cajal, Sant Josep, Rupert Lladó, Falgue-
ra, Prolongació de Falguera, Pins, Miquel Coll i Alentorn, Hospita-
let, Constitució, Sànson, Europa, Picasso, Constitució, Santa Creu, 
Marquesa de Castellbell, Comte de Vilardaga, Clementina Arderiu, 
Marquès de Monistrol, Girona, Josep Ricart, Montejurra, Laureà Miró, 
Jacint Verdaguer, Sant Llorenç, Bertrand, Pi i Margall, plaça de la Vila.

La comitiva reial arribarà a la plaça de la Vila a les 20 h.

El 5 de novembre el regidor de Noves Tecnologies, Jaume 
Mañosas, va presidir, a la sala d'actes de la Torre del Roser, 
l’acte de lliurament de 15 ordinadors reciclats a diferents enti-
tats de la ciutat. Els ordinadors han estat utilitzats prèviament 
pel personal de l'Ajuntament però es troben en perfecte estat.

El consistori dóna cada any a diferents entitats municipals els 
ordinadors de l'Ajuntament que són substituïts per d'altres 
més moderns o amb més prestacions. Els 15 PC lliurats en 
aquesta ocasió van ser assignats a les entitats locals Creu 
Roja, CineBaix, AMPA de l’escola Salvador Espriu, REMARE, 
Agrupament Escolta, Agrupación Cultural Andaluza Rosas, 
Peña Recreativa Sant Feliu, GEPS, AMPA de l’escola Arqui-
tecte Gaudí, AFAP, Parròquia de Sant Joan Baptista i Esplai 
Sant Joni. 

La nova delegació territorial de la petita i mitjana empresa de Catalunya 
(PIMEC) es va inaugurar oficialment el dia 19 d'octubre a Sant Feliu. 
La seu es troba ubicada a la segona planta de la masia Can Maginàs i 
dóna servei al Baix Llobregat, al Penedès, al Garraf i al sud de Barce-
lona.

L'Ajuntament ha cedit a aquesta associació l'ús de la segona planta 
de Can Maginàs, amb una superfície construïda de 193 m2, durant un 
termini de quatre anys. Amb aquesta cessió pretén garantir els serveis a 
les petites i mitjanes empreses del municipi i de les comarques veïnes, 
i potenciar el desenvolupament d'activitats de promoció del comerç i 
l'activitat econòmica general.

La nova seu de Sant Feliu va acollir una jornada de valoració del pacte 
per a l'ocupació, el desenvolupament econòmic i la cohesió social del 
Baix Llobregat, que es va celebrar el 17 de novembre.

L'alcalde de Sant Feliu, Juan Antonio Vázquez, va participar el 3 
de novembre en l'acte de constitució de l'Agència d'Innovació i 
Coneixement del Baix Llobregat, Innobaix, que va tenir lloc al Citi-
lab de Cornellà de Llobregat. Impulsada pel Consell d'Alcaldes i 
Alcaldesses del Baix Llobregat, Innobaix té com a objectiu liderar 
la transformació de la comarca i el seu model productiu a partir 
de programes i actuacions que incorporin valors relacionats amb 
la cultura de la innovació, el coneixement, la formació professio-
nalitzadora i el foment de l'esperit emprenedor.
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publicitat breus

Jaume plensa cedeix tres escultures al municipi

L'artista català Jaume Plensa va inaugurar, el divendres 16 d'octubre, 
les tres escultures que ha cedit al municipi i que es van instal·lar a la 
plaça de la Vila coincidint amb l’inici de la Festa de Tardor. El conjunt 
escultòric de Plensa, denominat El cor dels arbres, substitueix l'obra 
L'armari del desig, del mateix artista, instal·lada l'any 1998 a la plaça 
de la Vila, ja que es considera més adient per ser exhibida en un espai 
públic tan transitat.

Aquestes escultures, creades l’any 2007, estan realitzades en bronze i 
representen figures assegudes abraçant poèticament la natura. Al mig 
de la figura, entre el pit i les cames, hi ha plantat un arbre. Cada figura 
porta gravats  noms de compositors rellevants en la història de la músi-
ca com Tchaikovski, Mozart, Beethoven, Bach. presentació del nou Hospital Comarcal

L'Auditori del Palau Falguera va acollir, el dia 15 d’octubre, la presentació 
pública del nou Hospital Comarcal del Baix Llobregat, que està previst 
que obri les portes al gener de 2010. 

El centre hospitalari està ubicat al terme municipal de Sant Joan Despí, 
entre l'avinguda del Baix Llobregat, el carrer de Jacint Verdaguer, el carrer 
de Josep Trueta i el carrer de Sant Martí de l'Erm, just al costat de TV3. Es 
preveu que atengui prop de 350.000 persones d'11 municipis del Baix 
Llobregat, entre els quals hi ha Sant Feliu. L'Hospital Comarcal es troba 
en un terreny de 53.000 metres quadrats i disposarà de 310 llits conven-
cionals, 12 sales d'operacions, 53 consultoris, 21 gabinets de proves, 
40 boxes d'urgències i 46 places d'hospital de dia, entre altres serveis.

la recepta electrònica arriba a Sant Feliu 

Els dos ambulatoris de Sant Feliu prescriuen, des de l’11 de novembre, 
la nova recepta electrònica que substituirà les receptes tradicionals 
vermelles i verdes. A partir d’ara, en lloc de les antigues receptes es 
lliurarà un full blanc amb un codi de barres que és el pla de medicació 
personal del pacient, el qual quedarà registrat automàticament en el 
seu historial. La recepta electrònica inclou la informació necessària per 
poder seguir el tractament (nom del medicament, dosi i freqüència de 
l’administració). L'usuari ha de portar el full a la farmàcia i allà rebrà el 
medicament, que s'anotarà en una base de dades on s’integren tots els 
serveis sanitaris públics. Es tracta d'un servei intel·ligent que agilitzarà 
i millorarà la prescripció mèdica, permetrà reduir l'emissió de paper i 
ajudarà a portar un seguiment més eficaç dels pacients. 

lloguer assequible per joves

Des que l’abril de 2006 es va posar en marxa el servei de la Borsa 
Jove d’Habitatge de lloguer per a joves de Sant Feliu, s’han fet 
25.781 atencions a joves i 5.723 a propietaris; s’han llogat 171 
pisos i s’han allotjat 298 joves, i també s’han tramitat 550 ajuts 
públics per a joves en pisos de lloguer, tant els de Renda Bàsica 
d’Emancipació del Ministeri d’Habitatge com els de Lloguer Just 
de la Generalitat. Aquest servei està adreçat a joves d’entre 18 i 
35 anys, amb l’objectiu de facilitar-los l’accés a pisos de lloguer a 
un preu assequible i en les millors condicions possibles. En aquest 
moment el preu mitjà dels habitatges de lloguer de la Borsa és de 
540 €, oscil·lant entre 450 i 625 € com a màxim. Totes les gestions 
que fa la Borsa Jove d’Habitatge són gratuïtes. La Borsa Jove d’Ha-
bitatge està ubicada al Palau Falguera (c/ Falguera, 2); telèfon: 93 
685 80 07; fax: 93 685 80 15; habitatgejove@santfeliu.cat

nova col·lecció de figures per la Festa de 
tardor 2009 

Sant Feliu va viure, del 9 al 12 d’octubre, una nova edició de la Festa 
de Tardor, una de les cites festives més emblemàtiques de la ciutat. 
Cercaviles, correfocs, concerts, balls i activitats esportives van fer sortir 
al carrer els ciutadans i ciutadanes per gaudir de la celebració. Una de 
les novetats en l’edició d’aquest any va ser la presentació de la primera 
peça de la nova col·lecció de figures de les colles festives de la ciutat, 
que es va estrenar amb la imatge de La Garsa. 

30.400 D per al foment de les biblioteques 
escolars

L'Ajuntament ha signat un conveni amb els col·legis i instituts públics 
del municipi per tal de fomentar les biblioteques escolars i alhora 
promoure la lectura entre els infants. El conveni, que es va aprovar per 
unanimitat en el ple municipal del mes de setembre, preveu la dotació 
de 30.400 € durant el curs 2009-2010, que es repartiran a parts iguals 
entre nou centres. En concret, els beneficiaris són les escoles Falguera, 
Josep Monmany, Nadal, Gaudí, Martí i Pol, Salvador Espriu i Pau Vila, 
així com els instituts Olorda i Martí Dot, que rebran cadascun 3.400 €. 
El conveni serà vigent fins al 30 de juny de 2010. 

Des de fa uns quants anys, l'Ajuntament desenvolupa un programa de 
suport a les biblioteques escolars a través del qual ofereix assessora-
ment tècnic als centres, els facilita estudiants de biblioteconomia en 
pràctiques o aporta llibres i altres documents al fons bibliogràfic dels 
centres escolars.

Sant Feliu acull la tercera trobada de síndics 
del baix llobregat

En la tercera trobada de síndics de greuges municipals del Baix Llobre-
gat, celebrada al Palau Falguera el dilluns 9 de novembre, els defensors 
locals van acordar instar els ajuntaments de la comarca a crear sindi-
catures municipals. La proximitat a la ciutadania i el coneixement dels 
problemes quotidians del municipi són, segons els síndics, dos factors 
que evidencien la necessitat de crear sindicatures a les localitats que 
encara no en tenen.

A la tercera trobada comarcal, van assistir-hi els síndics de Sant Feliu 
(Magí Boronat), Cornellà (Frederic Prieto), Sant Boi (Carles Dalmau),  
Viladecans (Vicenç Mazón) i Gavà (Pere Marrugat). 

GUITARRA ELÈCTRICA,
BATERIA, PIANO, COMBO... 
TOTES LES EDATS

AQUEST
NADAL

ET REGALEM LA MATRÍCULA
del 8 al 29 de gener

SANCHEZ MUIÑOS
ASSESSORIA JURÍDICA

Advocats - Economistes - Graduats Socials - Administradors de Finques

www.sanchezmuiños.es

C/ De Dalt, nº 2  ·  Sant Feliu de Llobregat  ·  Tel.: 93.685.01.32  ·  Fax: 93.685.45.48

Sant Feliu participa en el plaseqcat

El 17 de novembre va tenir lloc a l'Auditori del Palau Falguera la presen-
tació de les mesures de prevenció i protecció a seguir en cas de pro-
duir-se una emergència que provoqui un risc químic per a la població.

També en el marc del Pla d'emergència del risc químic a Catalunya 
(Plaseqcat), el dia 2 de desembre es va fer a Sant Feliu una prova 
d'activació de la sirena d'emergència instal·lada a la plaça d’Alfons 
Comín, al costat dels jardins del Palau Falguera. L'objectiu d'aquest 
exercici era comprovar el nivell auditiu i el bon funcionament de la sirena 
i també donar a conèixer a la població els sons d'avís en cas d'accident 
químic. Tot i que a Sant Feliu no hi ha cap indústria que suposi un risc 
químic per al municipi, s'ha acollit al Plaseqcat perquè es troba en l'àrea 
d'influència afectada per la proximitat a la potabilitzadora d’Aigües de 
Barcelona ubicada a Sant Joan Despí.
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•	En	aquests	temps	de	crisi	econòmica	volem	ajudar-te,	

baixem els preus, no la qualitat.

•	Implants de primeres marques a 499	D
•	Et	financem	el	teu	tractament	sense	bancs	ni	interessos.

•	No	estem	en	el	centre	de	Sant	Feliu,	però	premiarem	el	

teu	petit	desplaçament	amb	una	higiene bucal gratis.

CLÍNICA	DENTAL
Dr. J.MESTRES

Passatge	Ricard	Ribas,	7	
Tel	93	666	62	50

Acosta’t i

et sorprendrem
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esports

El diumenge 1 de novembre va tenir lloc al Parc Esportiu de les 
Grases la festa de presentació a la ciutat de tots els equips del 
Santfeliuenc FC. El programa d’actes va començar a les 10 h amb 
la desfilada dels equips, inaugurada pel Promeses i seguida pel 
Prebenjamí, el Benjamí B, el Benjamí A, l’Aleví, l’Infantil, el Cadet, 
el Juvenil, l’equip de Futbol Sala i el Primer Equip. Després de la 
desfilada es va fer la preceptiva sessió fotogràfica i a continuació 
les autoritats de la ciutat, presidides pel regidor delegat d’Esports 
Joan Grisó Nieto, i el president de l’entitat, Alberto Prieto Carretero, 
es van dirigir al públic assistent. L’acte va cloure amb un partit de 
luxe entre el primer equip del Santfeliuenc i la UE Sants en partit 
de la Primera Divisió Catalana, en què l’equip visitant es va acabar 
imposant per 0 a 1. Va ser un partit clàssic del futbol català entre 
dos equips que la temporada passada van pujar de Preferent. 

La presentació oficial dels equips del Club de Bàsquet Santfeliuenc 
(CBS) per la temporada 2009-2010 va tenir lloc el passat dia 4 

El Complex Municipal de Piscines ofereix des del mes de setembre 
un ampli ventall d’activitats esportives per a tots els gustos i públics. 
Les instal·lacions funcionen a ple rendiment des de les 6.30 h del 
matí fins les 10 h del vespre, de dilluns a divendres, i en horaris 
especials els caps de setmana i els festius, fet que permet a les 
persones usuàries tenir total flexibilitat per a la pràctica esportiva. 

A l’octubre i al novembre es van comptabilitzar més de 35.000 
accessos a les instal·lacions cada mes, xifra que confirma l’interès 
creixent de les persones abonades per treure el màxim profit als ser-
veis i activitats que s’hi ofereixen. Els cursos de natació, les activi-
tats dirigides aquàtiques i terrestres, així com la sala de musculació 
i fitness són els principals atractius per a gran part de les persones 
usuàries. Destaquen especialment les activitats per a nens i nenes, 
gent gran, embarassades i, com a novetat, el programa ”Pilates 

d’octubre al Palau Municipal d’Esports i a continuació es va dispu-
tar el partit de bàsquet sènior masculí CBS – Platges de Mataró. 
Enguany el CBS segueix tenint l’equip sènior a la Lliga EBA i a més 
compta amb 22 equips a Federació (16 masculins i 6 femenins) més 
l’Escola de Bàsquet. El 22 de novembre va ser el torn de la presen-
tació dels equips de l’AE CFA Santfeliuenc, que aquesta temporada 
compta amb 11 equips a Federació més 2 equips a Jocs Escolars.  

Pel que fa a altres entitats, el mateix 22 de novembre es van pre-
sentar els equips de la Penya Recreativa Sant Feliu, que enguany 
compta amb 10 equips a Federació (8 masculins i 2 femenins), més 
tres equips de Jocs Escolars (2 masculins i 1 femení). El FC Barce-
lona UNES, que aquesta temporada participa a la Divisió d’Honor A, 
va fer la seva presentació al Palau Municipal el 27 de setembre, en 
el marc del Torneig de Tardor Memorial Francisco Molina de bàsquet 
en cadira de rodes.

amb el teu nadó”, una iniciativa pionera que permet a les mares fer 
exercicis per millorar la flexibilitat i la relaxació junt amb el seu nadó.

Al marge de les activitats esportives, al mes de desembre el Com-
plex ha posat en marxa el projecte “El Complex solidari”, donant 
suport a la campanya de recollida d’aliments impulsada per Càritas. 
També al desembre s’ha impulsat la campanya “Mes blanc”, que 
ofereix la matrícula gratis a les persones que s’apuntin al Complex 
abans del 31 de desembre.

esports

publicitat
presentació
dels equips per
la temporada
2009-2010

El Complex municipal 
de piscines funciona 
a ple rendiment

Cinc noves escoles 
s’adhereixen al
pla Català d’Esport
a l’Escola

Els col·legis públics Nadal i Arquitecte Gaudí, així com l’escola 
Mestral i els centres Mare de Déu de la Mercè i Bon Salvador, 
s’han adherit al Pla Català d’Esport a l’Escola promogut pel Consell 
Català de l’Esport i el Departament d’Educació de la Generalitat 
de Catalunya. Aquest Pla té com a principal objectiu incitar els 
nois i noies en edat escolar a la pràctica de l’esport als centres on 
estudien.

Les associacions de mares i pares d’alumnes (AMPA) i les associa-
cions esportives escolars (AEE) són les encarregades d’impulsar les 
activitats esportives extraescolars als centres, seguint els criteris i el 
suport del Pla Català d’Esport a l’Escola. De fet, les cinc noves escoles 
que subscriuen aquest Pla ja van començar a aplicar les directrius del 
Consell Català de l’Esport durant el curs 2008-2009, però el conveni 
d’adhesió es va signar i aprovar en el ple municipal de setembre.

Fruit d’aquest conveni, el Consell Esportiu es compromet a col·laborar 
amb els centres amb la cessió de monitoratge qualificat i de material 
didàctic. D’altra banda, l’Ajuntament de Sant Feliu es compromet a 
cedir als centres docents, AMPA o AEE material esportiu, així com 
instal·lacions esportives municipals, per dur a terme activitats puntuals 
o actes extraordinaris relacionats amb aquest Pla.

Sant Feliu és, de fet, municipi promotor del Pla Català d’Esport a 
l’Escola, al qual dóna suport des de l’any 2006, juntament amb el 
Consell Esportiu del Baix Llobregat.

esports
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l’opinió

Així és el Sant Feliu que volem i l’Ajunta-
ment que necessitem. Sabem que és el que 
molta gent desitja, sabem que és possible. 
Iniciativa i Esquerra Unida ja hem començat 
aquest camí, amb la meva presentació com a 
candidat a alcalde en les properes eleccions 
municipals, en un acte al Casal de la Gent 
Gran. Queda només un any i mig per fer 
reviure la nostra ciutat. “Reviu Sant Feliu!” 
és molt més que un lema afortunat: és un 
moviment ciutadà per fer un altre Sant Feliu, 
on tu, on vostè, on tothom té cabuda.

Però una ciutat més ben planificada 
també és una necessitat immediata. Avui, es 
debaten dos reptes crucials per al Sant Feliu 
del segle XXI: el soterrament de la via i la 
prolongació de la L3 del metro.

Pel que fa al metro, un moviment unitari 
sense precedents (tota l’oposició i la pràc-
tica totalitat de les associacions de veïns) 
hem elaborat una proposta alternativa a la 
que defensa el Govern local. Un metro que 
no sigui paral·lel al tren, sinó complemen-
tari, amb parades al Mas Lluí, a l’estació 
i a Falguera, i amb connexió directa amb 
Barcelona per Sant Just. La pressió ciutada-
na continuada ha provocat que PSC i CiU 
admetin, finalment, la possibilitat de revisió 
de la seva posició. Caldrà seguir treballant 
unitàriament en aquest sentit.

Pel que fa al soterrament, ICV i EUiA hem 
donat suport total al projecte d’obres que 
va presentar el Ministeri i donarem suport 
a l’equip de govern durant tot el període 
d’obres. Tot el que és bo per a Sant Feliu 
ho és per a ICV i EUiA, i el soterrament 
és una prioritat de tothom. Però no creiem 
que Sant Feliu hagi de requalificar terrenys 
públics per pagar 25 M € per al soterrament, 
quan el mateix Ministeri invertirà prope-
rament 4.000 M € en la xarxa de rodalies 
de Barcelona abans de traspassar-la a la 
Generalitat. Sant Feliu ha de finançar la urba-
nització de la superfície, no l’obra ferroviària 
del subsòl. Al llarg de l’any 2010, també 
caldrà treballar unitàriament en aquest sentit.

2010: un any ple de reptes com a ciutat, 
que desitgem que sigui també molt positiu 
per a vostè i la seva família.

Jordi San José i 
buenaventura
Portaveu d’ICV-
EUiA

Aquests dies estem finalitzant les obres 

que es van iniciar a l’abril finançades amb 

els fons estatals d’inversió local, que va 

impulsar el Govern de José Luis Rodríguez 

Zapatero.

Així, hem vist com s’inaugurava fa poques 

setmanes el tercer tram de la remodelació 

de Laureà Miró per convertir-la en un boule-

vard comercial; igualment fa uns dies vam 

assistir a la inauguració del magnífic Taller 

Ocupacional Marquet Molins per a persones 

amb discapacitat; també ha finalitzat la pro-

funda millora que hem fet a l’escola Josep 

Monmany, pràcticament un centre educatiu 

nou, o l’arranjament de la segona planta del 

centre Collserola, que estem convertint en 

uns amplis espais adreçats a la formació, 

dintre del projecte Aula Sant Feliu.

A totes aquestes actuacions s’han 

d’afegir moltes actuacions a la via pública, 

que ens han permès millorar carrers i espais 

públics. Han estat 7,5 milions d’euros que 

hem destinat a la millora de la ciutat i de la 

qualitat de vida dels ciutadans i ciutadanes, 

alhora que ha significat una generació direc-

ta d’ocupació de més de 100 persones atu-

rades, principalment de la nostra ciutat, així 

com molts altres llocs de treball indirectes. 

L’any 2010 es preveu encara difícil, per 

això el nou fons estatal que s’impulsa tornarà 

a servir per continuar millorant la ciutat i con-

tinuar generant ocupació. Seran 4 milions 

d’euros que destinarem a la rehabilitació de 

l’Escola Xamfrà-Sant Miquel, a l’adequació 

dels espais d’atenció social de Can Ricart, 

a la posada en funcionament  d’un sistema 

de recuperació d’aigua de pluja al Roserar 

de Dot i de Camprubí, a la substitució de 

l’enllumenat públic per sistemes eficients i a 

l’ampliació de la pista de  patinatge.

Joan
Grisó nieto 
Portaveu del 
Grup Municipal 
Socialista

En pocs dies deixarem enrere el 2009, 
un any marcat per la crisi, i donarem el tret 
de sortida al 2010. Malgrat les dificultats, 
la transformació de la ciutat no s’ha aturat 
i hem enllestit la 3a fase de la remodelació 
de la carretera Laureà Miró, hem inaugurat 
el nou centre ocupacional Marquet Molins 
per a persones amb discapacitat, hem dut 
a terme diverses millores en carrers de la 
ciutat i espais de lleure infantil –C/Sant 
Llorenç, Pi i Margall, C/Maginàs, Parc 
Nadal...-, hem seguit posant fil a l’agulla al 
soterrament...

Malauradament, les previsions pel 2010 
no són molt esperançadores pel que fa a la 
crisi econòmica. La crisi ens ha colpit indi-
vidual i col·lectivament. Individual perquè 
tots coneixem persones del nostre entorn 
afectades per la crisi econòmica, gent que 
s'ha quedat sense feina i amb dificultats 
per arribar a final de mes, empreses afec-
tades per ERO...; i col·lectivament com a 
ciutat hem patit una forta davallada dels 
ingressos municipals derivats de l'activitat 
econòmica -llicències d'obres, plusvàlues, 
transferències de l'Estat...-. Conscients 
d'això, els pressupostos municipals del 
2010 estan marcats per l'austeritat pres-
supostària en la despesa, la contenció 
fiscal i sobretot pel seu accent social. 
Un accent social que es tradueix en 
l'increment d'un 11,4% en les partides 
destinades al programes de serveis 
socials.

Més enllà de la crisi econòmica, el 2010 
també s'albiren algunes oportunitats. El 
2010 estarà marcat per la celebració de 
les eleccions al Parlament de Catalunya, 
com a molt tard a la tardor, i l'oportunitat 
de deixar enrere el desgavell que ha 
suposat pel país els set anys de govern 
tripartit a la Generalitat. Un govern, el 
tripartit, mancat d'empenta i solidesa, com 
hem vist un cop més en els darrers dies 
en el debat per la supressió de l'impost 
de successions, en el que els membres 
del tripartit -PSC, ERC i ICV-EUiA- han 
estat incapaços de consensuar una pos-
tura unitària per reduir-lo o eliminar-lo com 
proposem des de Convergència i Unió. Tal 
vegada, més que parlar de tripartit hauríem 
de parlar de trigovern!

Catalunya necessita d'un govern sòlid, 
cohesionat, amb idees i amb empenta i 
no un govern dèbil i dividit. Avui per avui, 
només un govern encapçalat per Artur 
Mas i Convergència i Unió són garantia 
d'un futur millor i esperançador. Aixecar 
Catalunya, superar la crisi són les nostres 
prioritats. Som-hi!!! BON NADAL!!!

Josep lluís 
Fernández burgui
Portaveu del Grup 
Municipal de CiU

Seguiremos trabajando

Desde el Partido Popular de Sant Feliu 

tenemos un objetivo claro: trabajar para 

mejorar nuestra ciudad. De momento hemos 

conseguido varias iniciativas como incre-

mentar el horario de la biblioteca o cambiar 

la ordenanza que regula el horario de cierre 

de las terrazas de los bares en verano. Ahora 

estos espacios pueden cerrar más tarde y 

nuestros jóvenes pueden quedarse en nues-

tra localidad los fines de semana evitando 

así los desplazamientos que conllevan tanto 

peligro. 

También estamos trabajando para que 

Sant Feliu posea tres paradas de metro en 

lugar de las dos que pretende el equipo de 

gobierno. Queremos una ciudad dinámica 

y bien comunicada, con menos impuestos, 

aunque sabemos que para bajar algunos 

como el IBI necesitamos también un cambio 

de gobierno en la Moncloa pues el incre-

mento del 10% del valor catastral lo marca el 

Gobierno y en el diccionario de ZP no existe 

el término de “bajada de impuestos”. Todo lo 

contrario, al muy iluso se le ha ocurrido llevar 

a cabo una gran subida de impuestos que 

afectará a las clases más desfavorecidas 

y lo va a hacer en el peor momento y en 

contra de la opinión de los más entendidos 

en economía. Esta medida hará que suba el 

número de parados que está ya en más de 

4.500.000 y todo gracias a la nefasta gesti-

ón del ejecutivo de ZP.

Desde el PP sólo podemos asegurar una 

cosa: cuando volvamos a gobernar soluci-

onaremos el “caos” que ha organizado el 

PSOE en este país.

Sergio
Jiménez Cervera 
Portaveu del Grup 
Municipal del PP

Volem el millor metro per a 
Sant Feliu! 

Durant els últims mesos, Esquerra con-
juntament amb altes entitats i partits hem 
participat en la campanya “Volem un 
metro de veritat per a tota la ciutat”.

L’objectiu d’aquesta campanya ha estat 
explicar l’alternativa que des de fa temps 
que defensem, a Esquerra ho tenim clar. 
Quan hi havia el debat de l’arribada del 
Trambaix, nosaltres ja defensàvem l’arri-
bada de la L3, de la Diagonal directa a 
Sant Feliu.

Ara, la proposta de la Generalitat és 
un recorregut que dóna moltes voltes per 
Sant Joan, i arriba a Sant Feliu paral·lel a 
les vies del tren, és a dir, un recorregut 
absurd i que significa una ineficàcia d’in-
versió de recursos públics.

Des d’Esquerra sempre hem defensat 
que el metro ha d’entrar a Sant Feliu pel 
barri del Mas Lluí i d’aquí baixar cap al 
centre (estació de Renfe) i acabar al barri 
de Falguera. Aquesta és l’opció que hem 
defensat durant la campanya, amb dife-
rents actes, recollida de firmes, reunions i 
finalment vam forçar la convocatòria d’un 
ple extraordinari monogràfic sobre l’arriba-
da del metro.

Creiem que la nostra proposta és molt 
millor ja que configura un recorregut més 
eficaç, ràpid i que dóna més servei. 

Així, l’1 de desembre passat tingué lloc 
un ple municipal i vam veure com els 11 
regidors de Sociovergència (PSC+CIU) 
renunciaven a defensar el millor metro 
per a Sant Feliu. Per un vot, els partits de 
l’oposició vam perdre la votació.

Des d’Esquerra continuarem defensant 
el que considerem que és el millor per a 
la ciutat, esperem que entre tothom fem 
canviar l’opinió de l’actual Govern munici-
pal (PSC+CIU), o el que serà més efectiu, 
treballarem per canviar la composició de 
l’actual Govern municipal.

Bones festes! 

Carles
Soriano
Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC

Superar la crisi, aixecar
Catalunya

més inversió i més ocupació
gràcies al Govern Zapatero

ben planificat, ben gestionat, 
dialogant, viu, equitatiu
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L’Anton Martí viu l’esperit del Nadal tot l’any gràcies a la seva vinculació amb l’Agrupació Pessebrista de Sant Feliu, entitat que va crear 
junt amb d’altres companys el 1952. Als seus 78 anys transmet veritable passió per la construcció de pessebres i diorames utilitzant les 
pròpies mans, moltes hores i una mica d’imaginació. Desitja que la tradició es mantingui i que l’exposició de pessebres de Sant Feliu 
segueixi endavant.

Quan es va crear l’Agrupació Pesse-
brista de Sant Feliu?

Va ser l’any 1952. De fet ja s’havia creat 
anteriorment cap a l’any 1931 però amb la 
guerra es va desfer. A l’any 52 formàvem la 
Junta set persones però també hi havia 5 o 
6 socis més que feien pessebres. Actual-
ment som al voltant de 60 socis.

Amb quin propòsit neix?

Abans els pessebres es feien a les cases i 
la gent del poble tenia el costum de sortir 
els diumenges i anar picant a les portes per 

l’entrevista

laura 
Aguilar

"Sí, por supuesto que lo he puesto. Siempre 
lo pongo y el árbol también. Lo hago porque 
es tradición y también porque acaba de llegar 
un niño a casa."

Irene
Asenjo

"Este año en concreto no he puesto el pese-
bre porque tengo averías en casa, pero suelo 
ponerlo cada año. Lo que sí he puesto es un 
nacimiento y el árbol también."

Carmen 
Calabuig

¿pones el pesebre en tu 
casa por navidad?

opinions

Entrevistem Anton martí
vicepresident de l’Agrupació Pessebrista de Sant Feliu

l’entrevista

anar-los a veure. Vam pensar que podíem 
fer una exposició amb tots els pessebres en 
algun local. La primera exposició de pesse-
bres es va fer al Centre Parroquial el 1952. 
I ara, des de fa uns quants anys, es fa a Can 
Ricart.

D’on li va venir l’afició per fer pesse-
bres?

A casa, la meva mare en feia quan jo era 
ben petit. I un senyor, amic de la família que 
també s’hi dedicava, em va anar orientant. El 
primer pessebre el vaig fer quan devia tenir 
14 o 15 anys. 
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“Fer pessebres és molt bonic perquè pots 
triar un paisatge que t’agrada i fer-lo”

"Ahora sí, como he tenido una niña, este va a 
ser el primer año. Vamos a empezar poco a 
poco, este año con el nacimiento y luego ya 
iremos ampliando porque todo vale un ojo de 
la cara."

Quan comencen a treballar en els pes-
sebres que exposaran?

La veritat és que qui fa pessebres pràcti-
cament ho viu tot l’any però normalment és 
cap al mes de juny o juliol que comencem. 
El primer del procés és buscar fotografies o 
imatges del que es vol representar. 

Quantes hores cal dedicar per fer un 
pessebre?

Uf, moltes hores! Ja no les conto. Per fer 
el pessebre conjunt que fem entre tots i 
que té una superfície d’uns 2 m x 2 m, vam 

començar al juny i anem 3 dies a la setmana, 
de 16 a 19 h. I encara hem d’acabar sempre 
corrents!

Quin material s’utilitza?

Guix, escaiola, fustes i plàstics. Ara es fa 
servir molt el poliespà revestit de guix i sobre 
la placa de guix es van dibuixant les teula-
des, portes, finestres... El pessebre no és 
res més que mirar d’imitar la realitat dintre 
d’una caixa però trobo que és molt bonic 
perquè pots triar un paisatge que t’agrada i 
fer-lo. És un treball manual complet.

Fan algun tipus de formació a qui es 
vulgui apuntar?

Sí, jo mateix i també d’altres de la Junta fem 
de mestres. Aquest any hem fet classes a 
una vintena de nens de l’escola Salvador 
Espriu al mes de novembre. Vam començar 
a fer-ho l’any passat i com va tenir èxit ho 
hem repetit. 

Què fan amb els pessebres un cop 
fets?

Quan els tens fets els guardes. Jo a casa 
en tinc més de 30 i al taller també n’hi ha 
uns quants individuals i elements dels pes-
sebres grossos. De vegades també n’hem 
regalat algun, per exemple a una escola de 
nens amb discapacitats de Mollerussa. 

Com veu la continuïtat de l’Agrupació? 

Una mica difícil, la veritat. Ara fa dos anys 
quan el president era en Lluís Tort i ho dei-
xava pensàvem que s’acabaria però es van 
implicar l’actual president, el Joan Baeza, 
el meu fill i d’altres més joves, i vam seguir 
endavant. Cal gent jove perquè a l’asso-
ciació hi ha molta feina a part de fer els 
pessebres.

Aquest Nadal inauguren la 57a expo-
sició de pessebres. Què s’hi podrà 
veure?

El pessebre gran dedicat a la Roma anti-
ga, una vintena de pessebres individuals i 
també, com cada any, una mostra de tots 
els pessebres que ha fet un soci, en aquest 
cas, el Josep Coca, que els fa tots de fusta.

A Sant Feliu l’exposició de pessebres 
té molta tradició i la sala sempre és 
plena de gent, veritat?

Sí, cada any la visiten unes 6.000 persones. 
La gent hi entra molt, a la canalla els agrada 
i també als més grans. A més, l’entrada és 
gratuïta.

Agrupació Pessebrista de
Sant Feliu
C/ Vidal i Ribas, 23
Tel. 670 32 23 56
pessebristessantfeliullob@gmail.com

57a exposició de pessebres
Del 18 de desembre al 10 de gener. Sala d’exposicions de Can Ricart




